
SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

K oordinerende fællesrådsmøde med Æ ldrerådet 
kl. 13.30

DAGSORDEN

til B orger og Virksomhedsudvalgsmøde tirsdag den 
10. ju n i 1997, kl. 15.00 i Thomas Kingo.

Fraværende:

Orientering og efterretning

a. Blade, tidsskrifter og øvrige informationer.

b. Love og bekendtgørelser.

c. Referater fra diverse bestyrelser, udvalg, råd m.v.

d. Orientering fra sundhedsom rådet:

Opgørelse over ventedage på Frederikssund Sygehus, 
april 1997.

Opgørelse over ventedage på Hillerød Sygehus, april 
1997.

Frederiksborg Amt, Sundhedsforvaltningen info 97-6.

e. Æ ldreom rådet:
Referat af møde i Æ ld rerådet 21.4.1997.

./. Opgørelse over æ ldreboliger i Slangerup Komrpune pr. 
1.5.1997 medsendes dagsordenen.

f. Biblioteket
Notat a f 30.5.1997 om svind i bogbestanden.

Notat af 30.5.1997 om reklamefinansierede poser og 
bogmærker.

Frederiksborg Amts Biblioteksforening indbyder til 
IFLA-konference den 1.9.1997 - særtilbud til 
kommunalpolitikere. Tilmeldingsfrist 17.6.1997.



g. Egnsmuseum Færgegaardens regnskab 1996 med 
Kommunernes Revisionsafdelingens påtegning, samt 
resultatopgørelse og status for 1. kvartal 1997.

h. PLS consult fremsender telefoninterview-guide 
"Kommunens erfaringer med kvalitetsudviklings og 
evaluering på folkeskoleområdet, november 1996.

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

54. Økonomirapportering
00.01002
F 2912 pech

./. Regnskabsrapport, udskrevet 16.5.1997 medsendes 
dagsordenen.

55. Anlægsregnskab etablering af nyt køk
ken, Jørlunde Forsamlingshus
82.00:20.10 P 27 -
VO

Rådighedsbeløb excl, moms:
1996  292.080
Rådighedsbeløb i alt 292.080

Forbrug:
1996_________________________________ 292,080
I alt forbrug 292.080

Rådighedsbeløbet er brugt til indkøb af køkkeninventar, 
murerarbejde, blikkenslagerarbejde og el-arbejde.

Beløbet er overført til konto for langfristede lån og af
drages af forsamlingshusets forpagter over 10 år.

Regnskabskontoret, den 21. maj 1997:
Ingen bemærkninger.
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Indstilling:
Indstilles godkendt.
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56. Anlægsregnskab Sundhedscentrets dag
ligstue
82.06.03 P20F4001
viol ■

Bevilling;
1996 448.670
(fra rammebeløb udbygn. Sund
hedscentret)
Byrådet 23.10.96 361.000
(også fra rammen)_____________ .________________
Bevilling i alt 809.670

Forbrug:
1996 20.650
1997 786.797
I alt forbrug 807.447

M indreforbrug 2.223

Bevillingen er brugt til ombygning af den nye dagligstue. 
Samtidig med byggeriet er der udført aktiviteter under 
hovedistandsættelsen som ventilatonsanlæg, gulvbe
lægning, el-åbner på stuedør og malerarbejde.

Løn- og regnskabskontoret, den 23. maj 1997;
Ingen bemærkninger. •

Indstilling:
Indstilles godkendt.

57. Anlægsregnskab: Sundhedscentret - nyt 
kaldeanlæg
82.20:16.70.00 G01 
viol

Bevilling:
1996 300.000,00
Byrådet 22.05.96 80.000,00
(fra rammebeløb udbygn. 
Sundhedscentret)________ _________



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

Bevilling i alt 380.000,00

Forbrug:
1996 241.511,18
1997 135.598,00
I alt forbrug 377.109,18

M indreforbrug 2,890,82

Bevillingen er brugt til etablering af trådløst kaldeanlæg 
med personsøgere til plejepersonalet. Der er etableret 
kald fra elevatorer samt flernbetjening af låse på hoved
indgangsdørene.

Lou- og Regnskabskontoret, den 23.05.1997:
Ingen bemærkninger

Indstilling:
Indstilles godkendt.

58. Fremtidig anvendelse af "Den gamle 
Smedje", Kongensgade 23
82.00G01 . .
F 4054 pech

Efter at Slangerup Kommune har købt "Den gamle 
Smedje", Kongensgade 23, har Byrådet opfordret 
Borger og Virksomhedsudvalget til at fremkomme med 
forslag til anvendelse og organisering af ejendommen. 
Det blev samtidig tilkendegivet, at "Historisk Forening" 
skulle have en central position i udformningen af anven
delsen. .

På denne baggrund har udvalget haft en drøftelse med 
repræsentanter fra Historisk Forening.

På mødet blev man enige om at indstille følgende prin
cipper for ejendommens anvendelse og drift til anbefa
ling i Borger og Virksomhedsudvalget:

-  hele ejendommen forbliver i kommunalt regi.
-  forslag til drift af selve smedjen udarbejdes af et 

mindre udvalg, der sammensættes af interessenter.
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Rettelelsesblad:

Referat af Borger og Virksomhedsud
valgsmøde den 10. juni 1997

Ifølge aftale med udvalgsformand Tove Schmidt 
Jensen er der ændringer til Borger og Virskomheds- 
udvalgets referat, pkt. 58: Fremtidig anvendelse a f  
Den gamle Smedje.

58. Fremtidig anvendelse af "Den gamle 
Smedje", Kongensgade 23
82.00G01 .
F 4054 pech

Efter at Slangerup Kommune har købt "Den gamle 
Smedje", Kongensgade 23, har Byrådet opfordret 
Borger og Virksomhedsudvalget til at fremkomme 
med forslag til anvendelse og organisering af ejen
dommen. Det blev samtidig tilkendegivet, at 
"Historisk Forening" skulle have en central position i 
udformningen af anvendelsen.

På denne baggrund har udvalget haft en drøftelse 
med repræsentanter fra Historisk Forening.

a. På mødet blev man enige om at indstille følgende 
principper for ejendommens anvendelse og drift til 
anbefaling i Borger og Virksomhedsudvalget:

-  hele ejendommen forbliver i kommunalt regi.
-  forslag til drift af selve smedjen udarbejdes af et 

mindre udvalg, der sammensættes af interessen
ter.

-  boligen m/udhus udnyttes af "Historisk For
ening", der herefter tømmer og afgiver kælderlo
kale på Lindegårdskolen,

-  den p.t. kommunalt ansatte arkivleder 
(rådighedsstilling) overtager den daglige drift af 
ejendommen,

-  indvendig vedligeholdelse og rengøring varetages 
af "Historisk Forening". Udvendig vedligeholdel
se og drift af Slangerup Kommune.



b. Forvaltningen kan oplyse, at nuværende arkivleder 
er ansat med 20 timer/ugtl.

c. Teknisk Forvaltning har udarbejdet forslag til årligt 
driftsbudget for ejendommen på kr. 50.000 og sam
tidig anbefalet, at nuværende ældre oliefyr udskiftes 
med gasfyr til ca. kr 40.000.

Indstilling;
Udvalget bedes tage stilling til;
a) principper for ejendommens anvendelse
b) arkivleders ansættelsesforhold
c) driftsbudget for ejendommen

Borger og Virksomhedsudvalget den 10. juni 
1997
a) . . . .
Udvalget anbefaler, de foreslåede principper for ejen
dommens anvendelse.

Udvalget anbefaler endvidere, at der nedsættes en ar
bejdsgruppe med repræsentant fra Historisk For
ening, Turistforeningen, skolerne og Dansk Metal lo
kalafdeling. Arbejdsgruppen udarbejder forslag til 
retningslinier for smedjens anvendelse.

b) .
Udvalget anbefaler, at der ansættes en arkivleder 20 
t/u, som varetager det daglige arbejde i arkivet og 
fører tilsyn med smedjen og boligen.

°) # t 
Udvalget anbefaler Teknisk Forvaltnings udarbejdede
driftsforslag på 50.000 kr..



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

-  boligen m/udhus udnyttes af "Historisk Forening", 
der herefter tømmer og afgiver kælderlokale på Lin-

arkivleder overtager den daglige 
^ drift af.ejendommen.

-  indvendig vedligeholdelse og rengøring varetages af 
"Historisk Forening". Udvendig vedligeholdelse og 
drift af Slangerup Kommune.

Forvaltningen kan oplyse, at nuværende arkivleder er 
ansat med 20 timer/ugtl.
Teknisk Forvaltning har udarbejdet forslag til årligt 
driftsbudget af ejendommen på kr. 50.000 og 
samtidig anbefalet, at nuværende ældre oliefyr udskiftes 
med gasfyr til ca. kr 40.000. ■

Indstilling: .
Udvalget bedes tage stilling til:
a) principper for ejendommens anvendelse
b) .arkivleders ansættelsesforhold
c) driftsbudget for ejendommen

(ft ø t ø rdskolen- 
-  ricommunalt ansatte

59. Indsatsområder for folkeskolerne i Slan
gerup Kommune i perioden 1998-2001
17.01.00A26 
F 4081 viol

På et fællesmøde mellem Byråd og skolebestyrelserne i 
november 1996 begyndte en debat om kvalitet, indhold 
og struktur på vore skoler.

Skolebestyrelserne blev efterfølgende opfordret til at 
drøfte og besvare overordnede temaer af pædagogisk 
indhold - herunder prioritering af indsatsområder i den 
kommende byrådsperiode.

På fællesmøde den 22. maj 1997 mellem Byråd og sko
lebestyrelserne blev der givet en mundtlig rapportering 
på temaerne. Efterfølgende har skolebestyrelserne be
svaret temaerne skriftligt. .

./. Disse udtalelser fra skolebestyrelserne fremsendes.
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SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

På baggrund af udtalelserne har forvaltningen udar
bejdet forslag til indsatsområder i folkeskolen med mål
sætninger og forslag til organisering af arbejdet.

A) Valgte indsatsområder:

I byrådsperioden 1998-2001 vil byrådet opprioritere 
indsatsen på følgende tre områder i folkeskolen:

1. Læring i forskole- og folkeskoleområdet.
2. IT-udvikling.
3. ___Fysiske rammer på skolerne.______________

B) Målsætninger for indsatsområderne er følgen
dê  ;___;__________________ ;____________
ad. 1
• at udvikle indhold, metoder og organisationsformer, 

der i højere grad opfylder intentionerne i folkeskole
loven og de krav et moderne samfund i øvrigt stiller.

ad. 2
• at alle elever oplever IT som en del af undervisnin

gen, der kan medvirke til at styrke læringsprocessen.

ad. 3
• at udbygge/ombygge Uvelse skole 

På Kingoskolen:
• at renovere fysiklokale, indrette biologilokale og 

etablere grupperum i fællesarealer.
• at udbygge med min. et halvt spor på en af 

miljøskolerne.

C) Organisering af arbejdet på indsatsområder
ne.

ad. 1
Projektet opdeles i to områder:

a) ' - - .
Et område, der omfatter førskole- og miljøskolerne.

b) .
Et område, der omhandler Kingoskolen.



SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

Ved projekt a nedsættes en styregruppe, der refererer til 
Borger og Virksomhedsudvalget. Styregruppen udar
bejder forslag til et kommissorium, der politisk godken
des før arbejdet igangsættes.

Der ansættes ekstern bistand (evt. fra Danmarks Pæda
gogiske Institut), der skal beskrive, samle og koordinere 
de konkrete oplæg.

Politiske beslutninger skal være afklaret således, at nye 
tiltag kan iværksættes fra 1. august 1998.

Ved projekt b nedsætter skoleleder og skolebestyrelsen 
ved Kingoskolen en styregruppe, der har ansvar for 
planlægning og gennemførelse af projektet. Borger og 
Virksomhedsudvalget orienteres løbende.

ad. 2
Nuværende skole-IT-udvalg i tæt samarbejde med råd
husets IT-administration koordinerer arbejdet. Der ud
arbejdes handlingsplan for hver skole.

ad. 3
Nuværende organisation med Borger og Virksomheds
udvalget som byggeudvalg.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til forslagene om indsatsom
råder, målsætninger og organisering.
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60. Skolestruktur og kommende udbygning 
17.01.01A09 
F 4080 viol

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

I den aktuelle skoledebat er skolebestyrelserne også 
opfordret til at drøfte skolestrukturen i Slangerup 
Kommune - herunder en stillingtagen til en kommende 
udbygning med et spor fra bh.kl.- 6. kl.

Alle fire skolebestyrelser er enige om at fastholde den 
nuværende skolestruktur med miljøskoler fra bh.kl. - 6. 
kl. og overbygningsskole fra 7. - 10. kl..

Skolebestyrelserne har derimod forskellige forslag til 
udbygning med et spor.

På baggrund af udtalelserne fra skolebestyrelserne har 
forvaltningen udarbejdet forslag til indstilling på skole
strukturen og udbygning. ■

,/. Udtalelser fra skolebestyrelserne fremsendes.

A) Skolestruktur_______________________________
Den nuværende skolestruktur med 3 miljøskoler (bh.kl. 
- 6, kl.) og en overbygningsskole (7.-10. kl.) fastholdes.

B) Udbygning
Der udbygges med et spor bh.kl. - 6. kl. efter en af føl
gende modeller. .

1. Udbygning af Uvelse skole til 2 spor.

2. Udbygning af Byvang- eller Lindegårdskolen med 1 
spor.

3. Udbygning af Byvang- og Lindegårdskolen med et
halvt spor begge steder._________ __ _____________

D er vedlægges 4 bilag:

Bilag 1 Prognose-elevtal
Bilag 2 Udsagn fordele/ulemper ved de 3 modeller.
Bilag 3 Oversigt over elevtal ved de 3 modeller. 
Bilag 4 Oversigt over klasseskift ved model 3.



Formandens
initialer

Indstilling:

Udvalget bedes tage stilling til forslagene:

a) Skolestruktur .
b) Udbygning med et spor

SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

61. Budget 1998 og overslagsår
00.01002
F 4082 pech .

Under henvisning til tidsplan for budgetarbejde 1998 og 
overslagsår, ønsker forvaltningerne en drøftelse af bud
gettet på baggrund af orientering på mødet samt tidlige
re fremsendte årsredegørelser til Virksomhedsplaner.

Følgende områder ønskes drøftet generelt:

-  børnepasningsområdet (bilag vedlagt: "Børneområdet i
Slangerup Kommune").

-  skoleområdet ( der henvises til sagerne om indsatsom
råder og skolestruktur ).

-  sundhedscentrets normering (der henvises til tidligere
udleveret bilag: "Udkast til bemandingsplan" og bi
lag 4: "Bemandingsplan og normeringsberegning for 

. Sundhedscentrets pleje/omsorgsvirksomhed".
-  arbejdsmarkeds- og sikringsområdet (bilag vedlagt:

"Borgerserviceforvaltningen - Ændringer til grund
budget nr. 1 for 1998".

Indstilling:
Der ønskes en drøftelse af budget 1998 og overslagsår.

Eventuelt tilkomne sager 

Eventuelt

10. juni 1997

Meddelelser til pressen

Mødet slut kl.: 1 1 ^  0
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Tilkommen sag:

62. Ansøgning fra Uvelse Multicenter
00.01 0  49-t-97 
beha

Uvelse Multicenter fremsender ansøgning om økono
misk tilskud i forbindelse med overfladedækning af mul- 
tibanen på Uvelse Idrætsanlæg.

Foreningen har konstateret, at multibanen kræver en 
overfladebehandling med en speciel rød dækfarve. Sker 
dette ikke, vil asfalten boble op og/eller flække. Repara
tion heraf vil være meget omkostningskrævende.

Uvelse Multicenter har faet et tilbud på 500 kg. rød 
dækfarve til en pris på kr. 32,50 u/moms pr. kg. i alt 
kr. 16.250,-. ' .

Der søges om hel eller delvis økonomisk tilskud til 
istandsættelse af multibanen.

Forvaltningen kan oplyse, at Uvelse Multicenter er en 
selvstændig kreds, der ikke henhører under Slangerup 
Idrætsanlæg. .

Det kan oplyses, at der resterer kr. 231.289,- på konto
en for øvrige kulturelle formål.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.
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